
آرمان: حاشیه های سیستم کمک داوری ویدئویی همچنان 
ادامه دارد و تازه ترین بحث آن به دیدار استقلال و نساجی 

مازندران بر می گردد! 

   اولین تجربه در مازندران 
نخستین تجربه استفاده از سیستم کمک داوری ویدئویی 
در مازندران که در بازی نساجی و استقلال رقم خورد به دلیل 
قطع کردن چندباره و پرتکرار بازی از سوی داور برای بررسی 
صحنه ها و چند تصمیم اشتباه داوری حاشیه های متعددی 
داشت که علاوه بر انتقادهای هواداران و برخی کارشناسان، 
با اعلام باشگاه استقلال برای شکایت از تیم داوری، باشگاه 
نساجی را نیز وادار به صدور بیانیه ای در این مورد کرد. دیدار 
تیم های نساجی مازندران و استقلال تهران در هفته پنجم 
 - مسابقات لیگ بیست وچهارم که شامگاه جمعه - ۳۱ شهریور
در ورزشگاه شهید وطنی قائمشهر برگزار شد و با تساوی ۲ – ۲ 
به پایان رسید، پربرخورد و با حاشیه های داوری همراه بود. 
ایرنا نوشت: توقف چندباره بازی از سوی داور برای بررسی 
کارشناسان در بعضی  که از نگاه برخی  صحنه های مختلف 
موارد نیازی به بررسی نداشتند سبب شد که نخستین تجربه 
بهره گیری از سیستم کمک داور ویدئویی در مازندران پرحاشیه 
باشد. داوری این مسابقه را علی صفایی بر عهده داشت و 
محمدعلی پورمتقی و یعقوب سخندان نیز کمک های او در 
این بازی بودند. سعاد وفاپیشه و میثم حیدری هم نخستین 
کمک داورهای ویدئویی در فوتبال مازندران بودند که از اتاق 
VAR این بازی را رصد می کردند. از نگاه کارشناسان، هواداران و 
برخی از افراد منتسب به باشگاه نساجی از جمله مالک باشگاه، 
تعداد مراجعه علی صفایی داور مسابقه به کمک داور ویدئویی 
فراتر از حد مرسوم بود و در برخی صحنه ها نیز اصلا نیازی به 
استفاده از VAR نبود. ضمن اینکه به اعتقاد آن ها هرچند داور 
در استفاده از VAR چند تصمیم درست نیز گرفت، اما در برخی 
مراجعه ها نیز تصمیم های اشتباه اتخاذ شد که در تغییر نتیجه 
بازی تاثیر مستقیم داشت. رضا حدادیان مالک باشگاه نساجی 
پس از این مسابقه در جمع خبرنگاران حضور یافت و گفت: من 
و همه مردم دیدند که پنالتی استقلال درست نبود. VAR آمده 

که به بازی کمک کند، اما انگار دارد به دیگران کمک می کند. 

   ادعای استقلال 
پس از پایان این مسابقه باشگاه استقلال و جواد نکونام 
اعتراض تندی به عملکرد تیم داوری داشتند. باشگاه استقلال 
قصد دارد به صورت از تیم داوری استقلال و نساجی مازندران 
به کمیته داوران فدراسیون فوتبال شکایت می کند. این شکایت 
یکشنبه در فدراسیون فوتبال ثبت خواهد شد. یکی از مسئولان 
باشگاه استقلال در این باره به ایرنا گفت: به طور حتم اشتباه 
بزرگ تیم داوری باعث شد تا استقلال از پیروزی و کسب سه 
امتیازی که شایسته آن بود محروم شود. کانال رسمی باشگاه 
استقلال با انتشار چند فیلم از این مسابقه نوشت: یک گل 

سالم، دو پنالتی و یک اخراج اشتباه، صحنه هایی از مصاف با 
نساجی بود که باشگاه استقلال نسبت به قضاوت داور در آن ها 
اعتراض دارد. با اعلام پژمان ماندگاری مدیر روابط عمومی 
باشگاه استقلال، آبی پوشان بلافاصله پس از بازی با نساجی 
مازندران به طور رسمی نسبت به اخراج روزبه چشمی اعتراض 
کردند و خواستار حذف کارت قرمز این بازیکن شدند. باشگاه 
به صورت رسمی  روزبه چشمی  اخراج  به  استقلال نسبت 
اعتراض خود را به فدراسیون فوتبال اعلام کرده و بر اساس 
نظرات کارشناسان خواهان حذف کارت قرمز برای بازیکن 

خود است. 

   پاسخ نساجی 
نساجی مازندران با انتشار بیانیه ای در صفحات رسمی 
خود تحت عنوان پاسخ رسمی باشگاه نساجی نسبت به برخی 
وارونه نمایی ها بعد از بازی مقابل استقلال/پروژه رسانه ای 
مُثله کردن تیم ها بعد از قربانی! به اتفاقات بازی شب گذشته 
دو تیم که با نتیجه تساوی به پایان رسید و تحلیل های فراوان و 
کنش نشان داد و متنی را منتشر  ضد و نقیض داوری داشت، وا
کرد: جامعه فوتبال روز گذشته به وضوح مشاهده کرد که چه 
خ داد و گواه به نظر عمده کارشناسآنکه  اتفاقاتی در این بازی ر
در رسانه ها مطرح شد، نساجی قربانی بزرگ تصمیمات اشتباه 
داوری بود. حال تملق و خوش خدمتی عده ای قلیل از یک سو 
و همچنین نادیده انگاری و بهانه جویی باشگاه استقلال از 
کی و یا منتفع و زیان دیده  کی و متشا سویی دیگر نباید جای شا
را عوض کند! اینکه باشگاه های سرخابی از رسانه های کثیرتری 
بهرمندند، نباید عاملی برای چشم فرو بستن مسئولان امر 

گرفته شود. حتی خردسال ترین  نسبت به اجحاف صورت  
گر صحنه پنالتی اعلام شده به کمک VAR برای  هوادار فوتبال ا
استقلال را مشاهده کند، متوجه این تصمیم عجیب خواهد 
کنون  شد. کما اینکه کارشناسان داوری نیز از شب گذشته تا
این تصمیم داور را اشتباه خواندند. در چنین شرایطی که 
باشگاه استقلال بیش ترین سود از اشتباهات داوری را در این 
کنش رسانه ای وارونه، خود را طلبکار نشان داده  بازی برده در وا
است! جالب تر اینکه غالب صحنه هایی که آنها مدعی هستند، 
از جانب کارشناسان رد شده! باز هم عجیب تر صحنه ای که 
آنها مدعی به ثمر رسیدن گل و اعلام آفساید اشتباه از سوی 
داور هستند، قابل توضیح است که پیش از گل، کمک داور 
پرچم خود را بالا برده و داور بازی نیز در سوت خود به نشانه 
آفساید دمید که به دنبال آن، بازیکنان نساجی بازی را رها 
کردند، آیا واقعاً باشگاه استقلال این صحنه را باید گل تلقی 
کند؟! همچنین اخطار یا اخراج روزبه چشمی در دقیقه ۱۰۴ و 
، هیچ ارتباط و تاثیری به این  واپسین ثانیه های این بازی نیز
بازی نداشته و سودی به حال نساجی نداشت . چیزی که در این 
کنون با وجود VAR برگزار شده،  بازی و یا بازی های دیگری که تا
به وضوح مشاهده می شود، این است که به دلیل نداشتن 
تجربه و تخصص کافی، بارها بازی با نظر اتاق VAR متوقف و 
از حرارت آن کاسته شده، گویی بازی ها از جانب کمک داوران 
ویدئویی مدیریت می شود و مدیریت بازی از داور وسط ساقط 
شده است. همین موضوع در بازی قائمشهر هم دیده شد و 
دخالت های بی دلیل داوران مستقر پشت سیستم کمک داور 
ویدئویی، بازی را بارها متوقف کرد و به گواه کارشناسان داوری، 

این دخالت ها به نساجی بیش از استقلال آسیب زد. 
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اولین تجربه سیستم کمک داوری ویدئویی در مازندران 

VAR استقلال و نساجی ناراضی از

پایان شایعات عجیب 
 درباره هافبک تیم ملی 

سعید عزت اللهی اواخر فصل قبل مصدوم شد 
و به همین دلیل اردوی آماده سازی پیش فصل 
و همچنین دیدارهای ابتدایی شباب الاهلی در 
لیگ امارات و همچنین پلی آف لیگ نخبگان را 
از دست داد. همین آسیب دیدگی بهانه ای بود 
برای اینکه نام عزت اللهی از ابتدای فصل در 
لیست الاهلی قرار نگیرد. اما همراه با شایعاتی 
عجیب، برخی اعلام کردند که عزت اللهی این 
فصل را فقط در رقابت های آسیایی برای الاهلی 
به میدان می رود و جایی در لیست داخلی این 
تیم ندارد. حالا با توجه به پایان مصدومیت و 
بازگشت عزت اللهی به ترکیب الاهلی و تیم ملی 
ایران، او وارد لیست این تیم برای رقابت های 
لیگ امارات هم شده و مشکلی از این بابت 

وجود ندارد. 

ویژه

که در این  وین نونیز  دار
نی  گلز به  فق  مو فصل 
نشده پاسخی درخشان 
به منتقدان خود داد و یکی 
از زیباترین گل های این 
هفته را برای لیورپول به ثمر 

رساند.  

تاسرای در  کشی گالا ستاره مرا
کشورش به خاطر  توییتی از 
جنایت های  درباره  سکوت 
کرد.  انتقاد  صهیونیست ها 
کشی  حکیم زیاش، بازیکن مرا
گالاتاسرای، به حمایت از مردم 
مظلوم فلسطین پرداخت. 

اورونوف در لحظات پایانی نیمه 
نخست قصد داشت با نفوذ 
سریع از جناح چپ ضدحمله 
بزند که امین کاظمیان با پرش 
بلند توپ را از زیر پای او درآورد تا 
همین صحنه مصدومیت قبلی 

او را تشدید کند.

ت
شــ

س نو
عک

        تشدید   پاسخ حمایت

گفتوگو

و  استقلال  پیشکسوت  رشیدی  منصور 
کارشناس فوتبال در مورد شرایط تیم نکونام در 

این روزها صحبت کرد. 
   استقلال در ۴ بازی ابتدایی این فصل 

تنها ۵ امتیاز گرفته است!
مشکل استقلال در خط حمله اش است 
کند. اینکه  و نتوانسته این نقص را برطرف 
بهترین بازیکن تیم رامین رضاییان است که 
پست او مهاجم نیست ثابت می کند ضعف 
در برنامه های تهاجمی وجود دارد. موقعیت 
سازی خوبی صورت می گیرد، اما مهاجم تمام 
کننده در تیم نیست. در کار های دفاعی هم 
ضعف وجود دارد و دروازه بان مطمئن عمل 
نمی کند. بازی رو به جلوی تیم خوب است ولی 
وقتی کامل می شود که مشکل گلزنی حل شود. 
    کوین یامگا در اولین بازی برای نساجی 

دروازه استقلال را باز کرد!
 تعجب می کنم که این چه سیاستی است در 
استقلال که در سال های اخیر بازیکنان خوبی 
از تیم جدا شده اند و تعدادی از آنها بعد از مدتی 
دوباره جذب شدند. وقتی سلامت پزشکی 
یامگا از سوی ایفمارک تأیید شده، دلیلی ندارد 
که این بازیکن را از دست داد. سال آینده یامگا 
را با هزینه بیشتر به استقلال بازمی گردانند ولی 
وقتی این بازیکن دلش با استقلال است، دلیلی 
نیست تا او را از دست داد. میلاد زکی پور که این 
فصل جذب شد یا آرمین سهرابیان که فصل 
آمد، بازیکنان سابق استقلال بودند. ارسلان 
مطهری هم وقتی در تیمی درخشید دوباره به 
استقلال باز می گردد، مهاجمی که به تیم کمک 
می کند. در حالی که این نفرات می خواستند 

برای استقلال بازی کنند. 
بی کدام تیم برنده     به نظر شما در در

می شود؟
داده،  نشان  آماده ای  تیم  پرسپولیس 
که اوردند تیمی  سرمربی خارجی جدیدی 
ک  خطرنا پرسپولیس  و  ساخته  هجومی 
بازی می کند. بازی به بازی بهتر شده و در 
دو  از  بیشتر  می توانست  هم  بازی  آخرین 
گل به آلومینیوم بزند. جواد نکونام دومین 
فصل سرمربیگری اش را در استقلال پشت سر 
می گذراند، روزبه چشمی با اشتباه داوری اخراج 
شد و در دربی نیست. استقلال در خط دفاعی 
به مشکل می خورد چون بازیکن باتجربه ای 
را ندارد. فکر می کنم استقلال نتواند در دربی 
کار خاصی کند و برنده شود. پرسپولیس تیم 
هجومی تر و آماده تری است. نکونام بهتر از 
هر کسی می داند در دربی چه کند ولی باید 
نواقص تیمش را برطرف کند تا در دربی نتیجه 
خوبی بگیرد و نتیجه این بازی حیثیتی را از 

دست ندهد. 
    باید تا چه زمانی به نکونام زمان داد؟

استقلال تیم پر هواداری است و سرمربیگری 
در این تیم آسان نیست. دیدیم که هواداران 
پرسپولیس یحیی گل محمدی را با نتایجی 
که گرفته بود وادار به استعفا کردند. نکونام که 
تجربه گل محمدی را ندارد و هلدینگ خلیج 

فارس نتایج نکونام را بررسی می کند. 

رشیدی:
 باید سه هفته دیگر 
به نکونام وقت داد

انتخابات فدراسیون کاراته 
 باطل شد 

تسنیم: با شکایت یکی از کاندیداها، انتخابات 
فدراسیون کاراته باطل شد. انتخابات فدراسیون 
کاراته با ریاست سید محمد پولادگر معاون 
وقت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت 
ورزش و جوانان، ۲۲ اسفند سال ۱۴۰۱ برگزار شد 
و سیدحسن طباطبایی با ۴۳ رای از ۴۴ رای 
ماخوذه مجددا به عنوان رئیس فدراسیون 
کاراته انتخاب شد. سید حسن طباطبایی و 
هومان عسگری دو کاندیدای تایید صلاحیت 
شده در این انتخابات بودند که با غیبت هومان 
عسگری که با اعلام دبیر مجمع به منزله انصراف 
او بود، انتخابات تنها با حضور سید حسن 
طباطبایی برگزار شد. یکی از کاندیداها به دلیل 
عدم طی شدن تشریفات قانونی به مراجع 
قضائی شکایت کرد و سرانجام با تصمیم آنها، 
انتخابات فدراسیون کاراته باطل شد و وزارت 
ورزش و جوانان قرار است ظرف چند روز آینده 

در خصوص این انتخابات تصمیم گیری کند. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: مربی تیم فوتبال پرسپولیس اعلام کرد، مصدومیت 
سیدجلال  نیست  جدی  سرخپوشان  ازبکستانی  بازیکن 
حسینی بعد از پیروزی ۲ بر صفر پرسپولیس مقابل آلومینیوم 
، اظهار داشت: بازی خوب، اما سختی  در هفته پنجم لیگ برتر
بود. ما در عربستان کار سختی داشتیم، چرا که الاهلی تیم 
خوبی بود. بچه های ما در آن بازی فوق العاده کار کردند، اما 
نتوانستیم برنده باشیم، با وجود این امروز آماده بودیم، البته 
کمی هم خسته. وی در مورد دربی ۱۰۴ تهران خاطرنشان کرد: 
همه بازی ها برای ما سخت است و بچه ها باید خوب ریکاوری 
شوند. مربی تیم فوتبال پرسپولیس راجع به مصدومیت اوستون 
ارونوف نیز تصریح کرد: با دکتر تیم صحبت کردیم، ظاهراً مشکل 

خاصی ندارد. 

بیــنالمــلل
   رئیس سابق یوفا و برنده سه توپ طلا، پیشنهاد کاهش 
تعداد بازیکنان در زمین را برای زیباتر شدن فوتبال ارائه داد. 
میشل پلاتینی رئیس سابق یوفا پیشنهاد جالبی برای زیباتر 
شدن فوتبال دارد. او در صحبت هایی گفت: شاید بهتر باشد 
یک نفر را بیرون بیاوریم و با ۱۰ بازیکن در زمین بازی کنیم. این 
کار باعث می شود فضای زمین بیشتر آزاد شود و برای بازیکنان 
کسپرس، هافبک  و تیم ها شرایط بهتر خواهد بود. به گزارش ا
سابق تیم ملی فرانسه خاطرنشان کرد که در زمان او فوتبال 
کاملاً متفاوت به نظر می رسید. او در بخش بعدی افزود: افراد 
هم نسل من دیگر فوتبال نمی بینند چون شرایط بد شده است. 
امروز بیشتر پاس و مالکیت توپ در زمین می بینیم و تیم ها زیاد 
پاس می دهند. من انتقاد نمی کنم اما افراد هم دوره من و نسلی 

کرده،  که به فوتبال هجومی عادت 
هیچ چیز آشنایی در فوتبال امروزی 
نمی بینند. پلاتینی از سال ۲۰۰۷ تا 
۲۰۱۵ رئیس یوفا بود. او برای نانسی، 

سنت اتین و یوونتوس بازی کرد و 
همچنین ۷۲ بازی برای 

تیم ملی فرانسه انجام 
گل به ثمر  داد و ۴۱ 

رساند. 

گاف بزرگ فدراسیون در حذف ۶ وزنه بردار جوان از قهرمانی جهان 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

قوانین  از  یکی  وزنه برداری  فدراسیون 
کید در  مهم مبارزه با دوپینگ را با وجود تا
آیین نامه رعایت نکرد و موجب حذف شش 
وزنه بردار جوان از مسابقات جهانی شد. 
فدراسیون وزنه برداری ایران اعلام کرد: » 
۶ وزنه بردار ملی پوش از مسابقات قهرمانی 
جوانان جهان حذف شدند چون بازه  زمانی 
آزمایش های دوپینگ آنها به جای ۱۴ روز 
۱۲ روز بود و ۴۸ ساعت کمتر از حداقل زمان 
ITA بود. همچنین  تعیین شده از سوی 
عنوان شد فدراسیون وزنه برداری ایران به 
شدت به تصمیم ITA معترض شده است 
و حتی هادی پانزوان سرمربی تیم جوانان 
فدراسیون   رئیس  انوشیروانی  سجاد  و 

جهانی  فدراسیون  نامه  در  کردند  اعلام 
اشاره ای به بازه زمانی ۱۴ روزه برای انجام 
تست ها نشده بود.« در این میان پیگیری 
ایسنا نشان می دهد اعتراض ایران بی مورد 
آیین نامه  در  صراحتا  قانون  این  و  است 
مبارزه با دوپینگ که در سایت فدراسیون 
ج شده  جهانی وزنه برداری قرار دارد، در
است. این آیین نامه برای سال ۲۰۲۴ است 
و بند ۹ ماده ۱۸ آیین نامه مربوط به تعهدات 
فدراسیون های گروه A و B است. در این بند 
 B و گروه A آمده است: فدراسیون های گروه
عضو فدراسیون جهانی باید اطمینان حاصل 
در  کننده  شرکت  ورزشکاران  تمام  کنند 
قهرمانی جوانان جهان، قهرمانی بزرگسالان 

جهان و المپیک)رویدادهای گزینشی( تحت 
آزمایش دوپینگ قرار می گیرند. همچنین در 
بند ۹. ۳ و ۹. ۵ ماده ۱۸ آیین نامه آمده است: 
فدراسیون های عضو گروه A باید اطمینان 
در  حضور  از  قبل  ماه  شش  کنند  حاصل 
رویداد منتخب، حداقل ۲ تست دوپینگ 
روی  بر  مسابقه  از  ج  خار و  اطلاع  بدون 
ورزشکاران انجام شود و فاصله بین تست ها 
باید حداقل ۲ هفته باشد. در بند ۹. ۴ ماده 
۱۸ آیین نامه نیز آمده است: فدراسیون های 
عضو گروه B باید اطمینان حاصل کنند که 
شش ماه قبل از حضور در رویداد منتخب، 
حداقل یک تست دوپینگ بدون اطلاع و 
ج از مسابقه بر روی ورزشکاران انجام  خار

شود. در بند ۹. ۱۰ ماده ۱۸ آیین نامه مجددا 
کید شده است الزام انجام آزمایش بند های  تا
۹. ۳ و ۹. ۴ بر عهده هر یک از فدراسیون های 
عضو است. با توجه به اینکه از ایران خواسته 
شده بود دو بار تست دوپینگ از ورزشکاران 
خود بگیرد، بنابراین در گروه A قرار دارد. 
نامه  آیین  همین  طبق  ایران  فدراسیون 
شش ماه پیش از مسابقه قهرمانی جوانان 
خود  ورزشکاران  از  داشته  فرصت  جهان 
تست دوپینگ بگیرد اما در آستانه مسابقه 
قهرمانی جوانان جهان اقدام به گرفتن تست 
کرده و همین مسئله باعث  دوپینگ اول 
۱۴ روز بین دو تست رعایت  شده فاصله 

نشود. 

علی اصغر مدیرروستا پیشکسوت فوتبال 
کشورمان با اشاره به حضور نمایندگان فوتبال 
ایران در لیگ نخبگان آسیا گفت: متاسفانه 
اتفاقاتی که در چند وقت اخیر افتاد باعث شد 
اعتبار و آبروی ایران دستمایه شیطنت های 
داخلی و خارجی شود و به نوعی نام ایران و 

ایرانی لطمه ببیند. 
    پرسپولیس 

علی اصغر مدیرروستا در گفت وگو با ایرنا به 
عملکرد نمایندگان ایران در لیگ نخبگان آسیا 
پرداخت و اظهار داشت: پرسپولیس در اولین 
بازی خود در خارج از خانه به مصاف نماینده 
عربستان رفت، پیش از این بازی تصور همه 
این بود که الاهلی بر بازی و پرسپولیس مسلط 
خواهد بود، اما همه دیدیم روند کار به شکلی 
متفاوت پیش رفت و نماینده ایران تنها روی 
یک غافلگیری گل خورد و به رغم تلاش های 
بسیاری که کرد نتوانست این گل را جبران کند. 
وی ادامه داد: سرخ پوشان تهرانی در این دیدار 
خیلی خوب ظاهر شدند و فقط روی بدشانسی 

و کم توجهی خودشان نتوانستند به گل برسند. 
حداقل این بود که دیدار دو تیم باید با نتیجه 
تساوی به پایان برسد تا عدالت در فوتبال 
بازیکنان  به نظر من  که نشد.  رعایت شود 
گر سخت افزار و زمین  پرسپولیس نشان دادند ا
مناسب باشد آنها از توانمندی بالایی برخوردار 
هستند و تفاوت عملکرد این تیم در لیگ برتر 
و در بازی روز گذشته در لیگ نخبگان، گواه 

این ادعاست. 
   استقلال 

بازی  مورد  در  ایران  فوتبال  پیشکسوت 
استقلال تصریح کرد: اول باید به کیفیت بد 
که  کرد، واقعیت این است  این زمین اشاره 
زمین بازی در حد نام و اعتبار فوتبال ایران و 
کیفیت زمین  باشگاه ها استقلال نبود. این 
نشان دهنده سطح پائین مدیریتی است که 
کم بوده و همه دیدند دو  در فوتبال ایران حا
تیم در چه زمینی و با چه شرایطی به میدان 
که بازیکنان ما  رفتند. نکته دیگر این است 
گربه نام ها و اسامی بازیکنانی  نشان دادند ا

که جذب باشگاه های عربی می شوند توجه 
شایستگی های  اساس  بر  می توانند  نشود، 
خود نمایش قابل قبولی را به نمایش گذاشته و 
به درستی رقابت کنند. تفاوت ما این است که 
آنها به خوبی از داشته های خود نگهداری کرده 
و تبلیغات وسیعی را در دستور کار قرار می دهند 
و برای همین است که نگاه ها به فوتبال این 

کشورها تغییر کرده است. 
   یادآوری 

ملی پوش اسبق فوتبال کشورمان با یادآوری 
بازی ایران و هند در زمان هدایت علی پروین 
گفت: در آن زمان سفری به این کشور داشتیم 
که وضعیت شهر و نظافت بسیار بد بود اما 
شرایط ورزشگاه، هتل محل اقامت و زمین 
بازی تمامی استانداردهای جهانی را داشت 
و مشکلی از این بابت نداشتیم اما بعد از این 
کشور  همه سال، باید چنین شرایطی را در 
خودمان شاهد باشیم. متاسفانه به دلیل 
برخی اتفاقات داخلی و عدم مدیریت برخی 
افراد در روزهای گذشته اعتبار و آبروی ایران 

برابر  در  که  شد  کشورهایی  دست  بازیچه 
فرهنگ و تمدن ما حرفی برای گفتن ندارند 
و باید این سوء مدیریت بررسی و با نفرات 
خاطی برخورد شود. او با اشاره به اینکه ایران 
کشوری ثروتمند، غنی از فرهنگ و با سابقه 
طولانی در تاریخ است گفت: کشوری مانند 
عربستان چندسال پیش درگیر اتفاقاتی شد 
که توجه همه جهان به سمت آنها جلب شد و 
کنش های شدیدی هم به همراه داشت، اما  وا
با تبلیغات وسیع در فوتبال و حضور ستاره های 
مطرح جهان، هم این فشار از روی آنها برداشته 
شد، ضمن آنکه فوتبال عربستان در دنیا برای 
خود اسم و رسمی پیدا کرد. سوال دیگر من 
این است که چرا در یک برهه زمانی خاص، 
همه زمین های فوتبال در کشور خراب شد و 
با چنین وضعیتی مواجه شدیم. این مسیر به 
گونه ای است که احساس تعمدی بودن مطرح 
می شود و از مسئولان و متولیان امر درخواست 
دارم این مسائل را بررسی کنند تا همه چیز 

شفاف و روشن شود. 

 VAR  میزبان و مهمان ناراضی از

دیدار تیم های نساجی مازندران و استقلال با حاشیه هایی 
 VAR که  همراه شد. متأسفانه در این بازی شاهد بودیم 
کند، چون این  کمک  نتوانست به جریان داوری مسابقه 
تکنولوژی را به صورت کامل وارد نکرده ایم و دستوری و اجباری 
بوده، در نتیجه اعتماد به نفس را هم از داوران گرفته و آنها 
برای ساده ترین صحنه ها هم به VAR رجوع می کنند و با وجود 
بازبینی صحنه هم پیش می آید به اشتباه تصمیم می گیرند. 
خ داده را با آن بازبینی می کنند هم  دوربین هایی که اتفاقات ر
نقش دارد، چون از زوایای مختلف نیستند و کیفیت لازم را 
ندارند. استرس داوران در بازی های مهم بیشتر می شود و آنها 
با وجود اینکه صحنه ای را بازبینی می کنند باز هم با شک و تردید 
نظر می دهند. بین داوری هم ما فاصله افتاده و وقفه به وجود 
آمده در کیفیت قضاوت تأثیر گذاشته است. داوران ما هنوز به 
صورت کامل یاد نگرفته اند تا با VAR به درستی قضاوت کنند. 
 VAR کافی بودن ابزار دلیل آن هم به غیر از ایراد انفرادی، نا
است. مثلاً اسکوربورد در بسیاری ورزشگاه ها، صحنه ای که 
گران پخش می کند و البته دیگر  نیاز به بازبینی دارد برای تماشا
امکانات هم نیاز است تا داور مجهز به تمامی ابزار تصمیم بگیرد. 
 VAR من دیدار روز گذشته استقلال و نساجی را فاجعه داوری با
می دانم، چون اشتباهاتی وجود داشت که در نتیجه بازی 
تأثیرگذار بود و ضمناً در بازی پرسپولیس و آلومینیوم هم داور 
اشتباه تأثیرگذاری را با وجود VAR گرفت، اما بسیار کمتر از بازی 
استقلال بود. تصمیمات داور بازی نساجی و استقلال ماشینی 
شده بود و برای صحنه های بسیار زیادی او را به کنار زمین 
فراخواندند در حالی که برخی صحنه ها خیلی واضح بود و اصلاً 
نیازی به فراخواندن داور نداشت. یک داور مبتدی هم می تواند 
برای هر صحنه ای به سمت مانیتور برود و تصمیم بگیرد. 
گران کمتر  VAR فشار را از روی دوش داور کمتر کرده و تماشا
 VAR به داور معترض می شوند ولی ادامه این روند اعتماد به
گران می گیرد و آن وقت شرایط با قبل فرقی نمی کند  را از تماشا
چه بسا دامنه اعتراض را بیشتر می کند. سیستم داور ویدئویی 
اختیار را از داور گرفته و او برای تصمیم گیری دچار تردید شده 
است. در نتیجه اشتباهات افزایش پیدا کرده، VAR برای کمک 
به داور آمده نه اینکه کیفیت قضاوت داور را پایین بیاورد تا 
جایی که هر دو تیم دچار اشتباه شوند. داور بازی استقلال 
-نساجی به درستی برای نساجی اعلام پنالتی کرد، اما در ادامه 
روی صحنه ای که یک برخورد عادی بود و بازیکنان به دنبال 
ادامه بازی بودند، بی دلیل به VAR مراجعه شد و به اشتباه 
 VAR برای استقلال پنالتی گرفته شد. جالب اینکه داوران اتاق
به اشتباه داور را خواستند، به راحتی چک می کردند و می گفتند 
پنالتی نیست نه اینکه علی صفایی را مردد کند و او تصمیم 
اشتباه بگیرد. اشتباه بعدی تیم داوری گل سالم استقلال بود 
که به اشتباه آفساید گرفته شد. به کمک داور ها گفته شده تا 
آخرین لحظه پرچم را بالا نبرید که قضاوت عجولانه نکنید، 
جالب اینکه داوران اتاق VAR هم کمک نکردند تا گل سالم 
آفساید باقی نماند. اخراج روزبه چشمی اشتباه بود، چون مدافع 
پشت چشمی بود تا برای پوشش بیاید و تشخیص خود صفایی 
کارت زرد بود، اما پس از مشورت با داوران VAR قرمز شد که در 
حقیقت او را به اشتباه انداختند. داور پس از فراخواندن بالای 
۹۰ درصد نظر داوران VAR را تأیید می کند. ضمن اینکه صفایی 
اقتدار کافی را نداشت. او نباید اجازه می داد از سوی نیمکت دو 
تیم و بازیکنان داخل زمین به خصوص از سوی تیم استقلال به 
مانیتور نزدیک شوند و بخواهند با اعتراض خود تصمیم وی را 
دچار تردید کنند، کارت های زرد و قرمز اسلحه های داور است 

که اجازه استفاده از آنها را دارد تا تیم ها جلوی خود را بگیرند. 
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